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Ehdotus 1. Liikunnan ihmemaa säännöllisen toiminnan aloittaminen Ruskolla.  

Rahaa ei voi käyttää kyseisestä vuodesta eteenpäin jatkuvaan toimintaan 

(kertaluonteinen raha). Vastaavanlaista toimintaa on jo kunnassa. 

Ehdotus 2. Päällistömäen leikkipuiston ympäristön maisemointi. Kesällä 2023 Päällistömäen 

leikkikenttää laajennettiin ja kunnostettiin. Leikkipuiston ympäristö on edelleenkin 

hyvin karu, autio kukkula. Ympäristö kaipaisi maisemointia erilaisin istutuksin. 

Ehdotus 3. Koirapuisto 

Ei löydy sopivaa paikkaa. 

Ehdotus 4.  Jätteiden lajittelupaikka Päällistönmäkeen. 

Jätteiden lajittelu kuuluu Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle. 

Ehdotus 5. Päällistönmäen tasa-arvo risteysten muuttaminen kolmiolliseksi. 

Ely vastaa tieasioista. 

Ehdotus 6.  Vahdolle kunnon kuntosali. 

Huomioidaan talousarviossa investointiosiossa. Ei riitä 15 000 euroa. 

Ehdotus 7.  Kuntalaisraati 

Kuntalaisraati voisi kokoontua esimerkiksi muutaman kerran vuoden 2024 aikana ja 

ideoida asioita eri teemojen mukaisesti yhteistyössä kunnan työntekijöiden ja/tai 

valtuutettujen kanssa. Teemoja voisi olla esimerkiksi kuntalaisten osallistamisen 

keinojen kehittäminen ja palvelujen kehittäminen kuntalaisten tarpeiden mukaisesti. 

Menetelmänä voi käyttää esimerkiksi työpajoja ja tarvittaessa hyödyntää 

asiantuntijoita menetelmien toteutuksessa. Kuntalaisraati voitaisiin kutsua koolle 

myös silloin, kun halutaan kuulla kuntalaisten mielipiteitä isoista kehitteillä olevista 

asioista. Kuntalaisraati edistäisi kunnan strategian toteutumista, jossa useammassakin 

kohdassa mainitaan yhteiskehittäminen, kuntalaisten kanssa innovointi ja 

asiakaskokemuksen hyödyntäminen. 

Ei tarvita rahoitusta. Annetaan hyvinvointilautakunnan suunniteltavaksi. 

Ehdotus 8. Ruskon monttujen elävöittäminen. 

Munittulan uima-alue on Turun puolella ja pohjavesialuetta.  

Ehdotus 9.  Infonäyttöjä kuntalaisten asiointipaikkoihin. 

Infonäyttöjä on jo olemassa joissakin tiloissa. Uuteen kunnantalo/kirjastoon tulee 

infonäyttö. 

Ehdotus 10.  Kesäkukkien lisähankinta 

Raha on kertaluonteinen, tarkoittaisi vain yhden vuoden lisäkukkien hankintaa. Raha 

ei enää kukkien hoitamiseen. 

Ehdotus 11.  Päällistönmäen hilseilevien valopylväiden kunnostus/uusinta. 

Ollaan jo selvittämässä asiaa. 
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Ehdotus 12.  Luontopolkujen perustaminen (opasteet, pohjat) esimerkiksi Päällistönmäen 

frisbeegolfradan läheiseen metsään. Metsässä menee jo valmiiksi paljon käytettyjä 

polkuja ristiin rastiin. 

On jo tekeillä. 

Ehdotus 13. Ohjaluodontien, Levolantien ja Hiidenvainiontien varsille roskiksia että saadaan 

koirankakat ja roskat pois luonnosta. Myös voisi laittaa Päällistönmäen kävelyteiden 

varsille.  

Ehdotus 14. Isonpi kuntosali kun Ruskotalolla käy paljon porukkaa. Eikä ole tilaa tehdä 

toiminnallista treenejä. Lisää laitteita voi olla että joitakin laitteita voisi olla 2kpl.  

Ei riitä 15 000 euroa. 

Ehdotus 15.  Ruskon kaadetut risukot kerätään pois ja edistetään hyvinvointia.  

Ehdotus 16. Ruskon tulotien varteen kukkaniitty. Maa-ala pitäisi tietysti vuokrata maanomistajalta. 

Elävöittäisi edes vähän keskustan karua ympäristöä.  

Ollaan Kartoittamassa muuten. 

Ehdotus 17. Jääkiekkokaukalo Ruskolle ei saa 15000 eurolla. 

Ei riitä raha. 

Ehdotus 18.  Paasniitun puiston leikkikentän kunnostus ja modernisointi. Leikkipuisto on jäänyt 

vähän jälkeen puistoalueen muusta kehittämisestä.  

On jo uudistettu. Suunnitelma kunnostuksiin on olemassa. 

Ehdotus 19. Konkreettiseen resurssiin peruskoulun opettajien tueksi erityisesti koulunkäynnin 

ohjauksen akuuttiin tarpeeseen. 15k ei riitä pitkälle mutta olisi edes pieni apu 

koulutyön arkea helpottamaan.  

Ei kuulu Rosbuun sovittujen pelisääntöjen mukaan. 

Ehdotus 20. Wibit-rata nummilammelle  

On kaupallista toimintaa. 

Ehdotus 21. Tukea Ruskolaistenyhdistysten toimintaa. Esim. Kokoontumistilaa, yhdistystentaloa tai 

kulttuuritila, joka olisi kuntalaisten käytössä.  

Tällä hetkellä kunnalla ei ole tiloja, joita voisi kunnostaa. 

Ehdotus 22. Kiitos uusista kuntoportaista, käytössä! Onko mahdollista saada käyttäjälaskuria 

portaiden yhteyteen? Myös opaste/virtuaaliohjaaja kuntoportaiden käyttäjien avuksi, 

miten nostan kuntoani portaita monipuolisesti hyödyntämällä.  

Hankitaan laskuri muuten. 

Ehdotus 23. Jalankulkijoiden (lasten) turvallisuuden parantaminen vilkkaan Vahdontien (2012) 

ylittämisessä. Ehdotan nopeusrajoituksen (50km/h) siirtämistä Merttelässä eteenpäin 

vanhalle Ruskon-Vahdon kuntarajalle. Korotettu suojatie tai vilkkuvalo-

turvajärjestelmä Inkistentien risteyksestä Vahdolle päin bussipysäkin kohdalle 

(molemmin puolin pysäkit). Eritoten Vahdolta päin ajettaessa rinne estää näkyvyyttä 

merkittävästi.Tien ylitys ei ole turvallista näköesteestä sekä korkeasta ajonopeudesta 

johtuen!  

Elyn asia. 



EI TOTEUTTAMISKELPOISET IDEAT PERUSTELUINEEN 

 
Ehdotus 24. Puutarhajätteelle jätelavoja ympäri kuntaa keväällä ja syksyllä.  

Valvonta hankalaa siitä, mitä lavalle tuotaisiin. 

Ehdotus 25. Hidasteet ja nopeusrajoituskyltit Paattistentielle (välinä Vahdontien-Paattistentien 

risteys ja VAK.) Rajoitus on tiessä olevan haalean merkinnän mukaan 40, mutta moni 

ei näe sitä. Rekat, työmatkaliikenne ja muutkin ajoneuvot ajavat juuri tällä pätkällä 

kovaakin ylinopeutta. Kesäisin nuoriso käyttää pätkää moposuorana. Autotien 

vieressä menee myös jalkakäytävä, jolla liikkuu jatkuvasti koululaisia, 

koiranulkoiluttajia ja muita jalankulkijoita. Liedossa oli jokin aika sitten onnettomuus, 

jossa jalankulkija kuoli juuri tällaisen lyhyellä suoralla ajettavan ylinopeuden ja 

ajoneuvon hallinnan menettämisen seurauksena.  

Elyn asia. 

Ehdotus 26. Päällistönmäentien ja kaharintien risteysalueen maisemointi. Päällistönmäentien 

loppuosan varrelle (bussin kääntöpaikka - pässinkaaren risteys) voisi istuttaa 

koristepuita, jotta asuinalue näyttäisi tulevaisuudessa kutsuvalta ja kotoisalta kun sen 

läpi kuljetaan.  

Toteutetaan muuten. 

Ehdotus 27. Kuntosalin kulunvalvonnan ja yleisten käytäntöjen parantaminen. Kuntosalilla on jo 

olemassa hätäuloskäynti, joka voitaisiin muokata sisäänkäynniksi. Samalla kulku 

sisäkautta muihin tiloihin, kuin pukuhuoneisiin, voitaisiin estää (tai estää hälytetyllä 

ovella mikäli paloturvallisyys tmv. sitä vaatii) joka taas mahdollistaisi nykyistä 

huomattavasti laajemmat aukioloajat. Myös viikonloppujen yhdistyksille varatuille 

vuoroille voisi harkita useamman ihmisen päästämistä parempaan aikaan 

kuntoilemaan ja yhdistyksille asia voitaisiin kompensoida alennetuilla tai ilmaisilla 

kuntosalikorteilla. Myös osa talja-laitteista kaipaisi perusteellista huoltoa tai 

vaihtoa.(Esim. Ristitalja)  

Ei voi toteuttaa turvallisuussyystä tällä hetkellä kulkumuutoksia, eikä 15 000 euroa 

riitä. 

Ehdotus 28. Jääkiekkokaukalo kirkonkylän koulun kentälle. 

Raha ei riitä. 

Ehdotus 29. Ruskon hiihtomajan grillipaikka on jo aikansa elänyt! Laavu ja grillauspaikka tarvitaan 

ulkoilijoille talvi- ja kesäkaudeksi.  

Selvitettävä kehitysmahdollisuuksia maanomistajien kanssa, koska ei kunnan alueella. 

Ehdotus 30.  Kunnolliseen ulkokuntosaliin. Mallia voi ottaa Raision Kerttulan 

ulkoliikuntakeskuksesta. 

Raha ei riitä. 

Ehdotus 31.  Koirapuisto Rusko-joen rannalle koulun taakse, kävelyreitin oikealla puolella.  

Ei tahdo löytyä paikkaa ja rahoituksen riittävyys. 


